
Benefi ce pro ONKO-Naději
s artisty i českou Edith Piaf
Nadace OKD předala šek na 300 tisíc korun, dalších 108 784 korun se vybralo přímo do kasičky

KARVINÁ – Předvečera oslav hornického svátku využila Nadace OKD k tomu, 
aby potěšila hned nadvakrát. A to jak návštěvníky koncertu v KD Družba, tak 
sdružení ONKO-Naděje Karviná, pro kterou tímto způsobem pořádala bene-
fi ci na podporu projektu nového bistra, kde budou pracovat hendikepovaní.

Zprávy z neziskových organizací, kterým pomáhá OKD a její nadace při péči o nemocné lidi, seniory, děti i životní prostředí

Long Vehlicle Circus, pražští artisté a umělci v jednom, nejenže vítali 
účastníky večera, ale předvedli také vlastní show. Tento soubor propo-
jující tanec, pantomimu a „klaunství“ je na české poměry ojedinělý.

V průběhu večera promluvil generální ředitel těžební společnosti Klaus-
-Dieter Beck. „Rád bych se poklonil dámám, které bojují nebo bojovaly 
s onkologickým onemocněním, a přesto jsou velmi aktivní,“ uvedl také.

Přítomni byli nejen představitelé OKD, její fi remní nadace a zástupci klubu ONKO-Naděje Karviná, ale například také hlavní předáci ze 
šachet. Každopádně snad nebylo člověka, jenž by při příchodu nepřispěl.

Posledním bodem programu před závěreč-
ným vystoupením šansoniérky Radky Fišaro-
vé bylo show česko-polského dua Ogor.

Jakákoliv pomoc
má velký smysl...
KARVINÁ – Co na to říkáte? Otázka po-
kládaná návštěvníkům benefi čního kon-
certu se dala zodpovědět více způsoby. 
Jednak hodnotit samotný program a je-
ho průběh, anebo také uvést vlastní ná-
zor na aktivity Nadace OKD podnikané 
ve prospěch klubu onkologických pa-
cientů. Zajímavější bylo právě to druhé!

Marcela Dudová 
(59), pacientka 
s rakovinou, Dolní 
Lutyně:
Patřím k členkám 
karvinského ONKO 
klubu, onemocně-
la jsem ve čtyřice-
ti letech. A z vlastní 

zkušenosti vím, že uplatnění je u člově-
ka jako já velice těžké. Každý se ohlíží 
na to, že máte tohle onemocnění. A tr-
pí jím čím dál tím více mladých. Takže 
bistro, ve kterém budou dělat zdravotně 
znevýhodnění a postižení pochopitel-
ně vítám. Mimochodem, nabídli mi tam 
místo provozní!

Petr Šiška (47), 
moderátor, Ost-
rava:
Jakákoliv pomoc, 
ať už se jedná o ko-
runy nebo o milio-
ny, má ohromný 
smysl. Dostal jsem 
se k číslům cha-

rakterizujícím Nadaci OKD – během pěti 
let podpořených čtrnáct stovek projektů 
celkovou částkou čtvrt miliardy korun. 
Nezbývá než smeknout! Doufám, že se 
nebudou v nadaci moc zlobit, když ješ-
tě hlubší poklonu vyseknu samotným 
havířům, kteří jsou velmi často schopni 
v rámci svého pracovního kolektivu, do-
slova na šichtě do gumáku, vybrat úcty-
hodné sumy na dobrou věc.

Tereza Monczková 
(21), studentka, 
Karviná:
Pro mě je to velmi 
osobní záležitost, 
máme rakovinu 
v rodině. Babička 
se i navzdory své-
mu onemocnění 

snaží žít naplno, pomáhat druhým. To, že 
vznikl takový projekt, je krásná věc a vě-
řím, že není určitě poslední. Klub ONKO-
-Naděje se naštěstí setkává se vstřícným 
přístupem okolí. Nemocní tak díky to-
mu nezůstanou sami, mohou se věnovat 
společenským aktivitám, setkávat se...

Tadeusz Swed, 
hlavní předák ru-
bání, Důl Karvi-
ná-ČSA:
Já myslím, že ta-
kové akce, na kte-
rých se dá při-
spívat na velmi 
potřebnou věc, 

jsou jednoduše skvělé. Na benefi čním 
koncertu jsme do kasičky přispěli i se 
ženou. Vím, že Nadace OKD už působí 
pátým rokem, a to, jak se její pole pů-
sobnosti rozvíjí, kde všude už pomoh-
la a pomáhá těm nejpotřebnějším, je 
až neuvěřitelné. S radostí jsem se před 
časem zúčastnil i kulturního a sportov-
ního programu pořádaného neziskovou 
organizací Dokořán, kterou naše nada-
ce taky podpořila. uzi

Hned třikrát vstoupila na scénu zpěvačka a šansoniérka Radka Fišarová, aby podala slav-
né písně Edith Piaf jako hlavní hvězda koncertu. A to podle moderátora stíhala o pauzách 
v šatně kojit svoje miminko.

Chvíle památná – předání šeku na třísettisícovou částku dámám z ONKO-Naděje Karviná 
na jejich projekt Bistro Esíčko. Moderátor si neodpustil žertík, že v jedné z kytic by mohl být 
také diamant za půl milionu...

Při pohledu do kasičky musí být jasné, že účastníci benefi ce NOKD pro 
ONKO-Naděje Karviná nebyli lakomí. Do poloviny ji naplnili ještě před za-
čátkem koncertu. Nakonec se tam nashromáždilo přesně 108 784 korun.

Součástí programu v sále nově rekonstruovaného KD Družba byla 
úchvatná UV show v podání ostravských cirkusových artistů zná-
mých účinkováním i na jiných akcích spojených s Nadací OKD.
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KARVINÁ – První provozovnou své-
ho druhu bude Bistro Esíčko v Mizero-
vě, kde sdružení ONKO-Naděje nabíd-
ne místa především ženám po náročné 
onkologické léčbě, které se chtějí vrátit 
do pracovního procesu. Ale i lidem s ji-
ným zdravotním postižením. První pod-
nik svého druhu v Karviné by měl – také 
díky grantu od Nadace OKD a výtěž-
ku z benefi čního večera – otevírat ješ-
tě v průběhu podzimu letošního roku. 
„Práce je v našem regionu velmi má-
lo i pro zdravé. Pro nemocné, až na vý-
jimky, není vůbec,“ vysvětlovala Bože-
na Monczková z Naděje, proč se pustili 
do aktivit s chráněnými pracovními mís-
ty pro hendikepované. Nabízet chtě-
jí i Mňamky naší mamky, pekařské vý-
robky „proslavené“ už v současné době. 
Reklamu jim i Bistru Esíčko ostatně dě-
laly členky klubu i na Hornických slav-
nostech, kde měly s dalšími organiza-
cemi stánek v Nadačním městečku. uzi

KARVINÁ – První provozovnou své-

Bistro Esíčko
a Mňamky naší mamky


